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                              Rada Powiatu Raciborskiego  

OR.VI.0002.3.2.2023                                                                      VI kadencja 

                           2018-2024 

 

PROTOKÓŁ NR  XLIX/2023 

z  XLIX sesji Rady Powiatu Raciborskiego 

z  dnia 28 lutego 2023  r. 

                                       w Starostwie Powiatowym w Raciborzu 

 

Pełny przebieg obrad XLIX sesji Rady Powiatu Raciborskiego odzwierciedla nagranie 

dostępne pod poniższym linkiem: 

https://powiatraciborski.sesja.pl/portal/videos/d3ce561b-6d97-4ec6-a513-c4a824a5497e 

 

Obecni: 

Radni wg załączonej listy obecności z dnia 28 lutego 2023 r. potwierdzającej udział 

w obradach sesji (zał. nr 1). 

Zaproszeni goście wg załączonej listy z dnia 28 lutego 2023 r. potwierdzającej udział 

w obradach sesji (zał. nr 2). 

 

Podjęte uchwały: 

 

1. XLIX/380/2023 – w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Raciborskiego na lata 2023 – 2032. 

2. XLIX/381/2023 – w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2023 

rok. 

3. XLIX/382/2023 – w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Powiatu 

Raciborskiego prawa własności części nieruchomości, położonej przy ulicy Wiejskiej 

w Raciborzu. 

            Uchwały Rady Powiatu Raciborskiego publikowane są w Biuletynie Informacji 

Publicznej w Bazie Rejestrów Urzędowych. 

https://powiatraciborski.sesja.pl/portal/videos/d3ce561b-6d97-4ec6-a513-c4a824a5497e
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Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu Raciborskiego.   

4. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Starosty o pracach Zarządu Powiatu między sesjami, w tym realizacja 

uchwał i wniosków Rady Powiatu. 

6. Informacja o przebiegu inwestycji drogowych na terenie powiatu raciborskiego w latach 

2021 – 2022. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2023 – 2032. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian 

w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2023 rok.   

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

nabycie na rzecz Powiatu Raciborskiego prawa własności części nieruchomości, 

położonej przy ulicy Wiejskiej w Raciborzu. 

10. Interpelacje i zapytania. 

11. Wystąpienie Komisji Uchwał i Wniosków. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie sesji. 

 

Streszczenie przebiegu obrad: 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Raciborskiego Adam Wajda (zwany dalej: 

Przewodniczący Rady) o godz. 15:00 otworzył obrady XLIX sesji Rady Powiatu 

Raciborskiego. Przywitał radnych, mieszkańców Powiatu Raciborskiego śledzących transmisję 

online, zaproszonych gości, dyrektorów jednostek organizacyjnych Powiatu Raciborskiego 

oraz kierowników referatów Starostwa Powiatowego w Raciborzu. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na sali jest 

20 radnych, co stanowiło quorum, przy którym Rada Powiatu może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  



str. 3 
                                                 XLIX sesja Rady Powiatu Raciborskiego VI kadencji  

Zgodnie z zapisem § 9 Statutu Powiatu Raciborskiego, przyjętego Uchwałą  

Nr XLVI/409/2018 Rady Powiatu Raciborskiego z dnia 10 października 2018 r.  

w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Raciborskiego z późn. zm., zawiadomienie   

o terminie i porządku obrad sesji Rady Powiatu Raciborskiego w dniu 16 lutego 2023 r. zostało 

podane do publicznej wiadomości (zał. nr 3). 

 

Ad 2. Informacja o porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad sesji. 

 

Głosowanie: 

Za:              20 

Przeciw:    0 

Wstrzymało się:           0 

 

W trakcie głosowania wystąpił problem techniczny z urządzeniem do głosowania, który 

uniemożliwił oddanie głosu radnemu Arturowi Wierzbickiemu oraz radnemu Romanowi 

Wałachowi za jego pośrednictwem.  

Radny Artur Wierzbicki zadeklarował, że w głosowaniu oddał głos „za”, radny Roman Wałach 

zadeklarował, że w głosowaniu oddał głos „za”. 

Porządek obrad został zmieniony.  

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu Raciborskiego                                

 

Protokół z XLVIII sesji z dnia 31 stycznia 2023 r. został przygotowany i wyłożony do 

wglądu w statutowym terminie. Po uwzględnieniu uwag radnego Ryszarda Frączka projekt 

protokołu został ponownie przesłany do radnych. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowy protokół.  

 

Głosowanie: 

Za:   16 

Przeciw:    0 

Wstrzymało się:   4 

Protokół został przyjęty.  
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Ad 4.  Wybór Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady zaproponował do składu Komisji Uchwał i Wniosków 

następujących radnych: Adriana Plurę, Pawła Płonkę, Artura Wierzbickiego. 

Ww. radni wyrazili zgodę na kandydowanie. Nie zgłoszono innych kandydatur. 

 

Głosowanie: 

Za:   17 

Przeciw:    0 

Wstrzymało się:    2 

Nieoddany:                   1 

 

Radny Tomasz Cofała nie oddał głosu.  

Skład Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty. 

Przewodniczącym Komisji Uchwał i Wniosków został radny Artur Wierzbicki.  

Radny nie wniósł sprzeciwu wobec pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji Uchwał  

i Wniosków. 

 

Ad 5. Informacja Starosty o pracach Zarządu Powiatu między sesjami, w tym realizacja 

uchwał i wniosków Rady Powiatu. 

 

Starosta przypomniał, iż informację Starosty o pracach Zarządu Powiatu Raciborskiego 

między sesjami od 1 lutego 2023 r. do 16 lutego 2023 r. radni otrzymali drogą elektroniczną 

w dniu 16 lutego 2023 r. (zał.nr 4). 

W tym miejscu na salę obrad wszedł radny Ryszard Frączek oraz Członek Zarządu 

Andrzej Chroboczek – liczba radnych 22. 

Następnie Starosta przedstawił także uzupełnienie informacji o pracach Zarządu Powiatu 

Raciborskiego między sesjami od 17 lutego 2023 r. do 28 lutego 2023 r. Przedmiotowe 

uzupełnienie radni otrzymali w wersji elektronicznej w dniu sesji (zał. nr 5). 

W tym miejscu na salę obrad wszedł Poseł na Sejm RP Adam Gawęda. 

Starosta poinformował, że Powiat Raciborski zdobył I miejsce w Ogólnopolskim 

Rankingu Gmin i Powiatów w kategorii „Powiaty do 120 tys. mieszkańców” Związku 

Powiatów Polskich. Starosta przekazał podziękowania za wkład i zaangażowanie w pracę dla 

dyrektorów jednostek podległych, kierowników oraz pracowników Starostwa. 
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Posła na Sejm RP Adama 

Gawędy.  

Poseł na Sejm RP Adam Gawęda również przekazał swoje gratulacje za zdobycie 

I miejsca we wspomnianym rankingu dla Starosty, Przewodniczącego Rady, wszystkich 

radnych, dyrektorów jednostek oraz kierowników Starostwa Powiatowego w Raciborzu. 

Poseł Adam Gawęda przedstawił kompleksową informację nt. środków finansowych 

przekazanych do samorządów terytorialnych w tym Powiatu Raciborskiego. Poseł również 

odniósł się do przekazanego wsparcia dla Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka 

w Raciborzu. 

 

Głos w tym punkcie obrad zabrali: 

- radny Adrian Plura, 

- Poseł na Sejm RP Adam Gawęda, 

- radny Artur Wierzbicki, 

- radny Ryszard Frączek, 

- członkini Zarządu Ewa Lewandowska. 

 

Ad 6. Informacja o przebiegu inwestycji drogowych na terenie powiatu raciborskiego 

w latach 2021 – 2022. 

 

Materiał pn. Informacja o przebiegu inwestycji drogowych na terenie powiatu 

raciborskiego w latach 2021 - 2022 (zał. nr 6) był omawiany na posiedzeniach Komisji stałych 

Rady Powiatu Raciborskiego, które poprzedziły dzisiejsze obrady. 

Starosta Grzegorz Swoboda przedstawił prezentację multimedialną pn. Inwestujemy 

miliony w bezpieczeństwo i komfort na drogach (wydruk ww. prezentacji – zał. nr 7). 

Głos w dyskusji zabrali: 

- radny Ryszard Fraczek, 

- Starosta Grzegorz Swoboda, 

- radny Roman Wałach, 

- radny Tomasz Cofała, 

- radny Sebastian Mikołajczyk, 

- Przewodniczący Rady Adam Wajda, 

- radny Tomasz Kusy, 

- radny Łukasz Mura. 
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W toku dyskusji Starosta odnosząc się do przeprowadzenia inwestycji na drodze 

powiatowej 3500 przekazał, że 5 zadań inwestycyjnych jest przewidzianych do realizacji 

w roku bieżącym w Gminie Rudnik. Podkreślił, że jako Starosta jest w bardzo dobrych relacjach 

z Wójtem Gminy Rudnik i na zadania inwestycyjne na drogach, które wymagają najpilniejszej 

interwencji zostały złożone wnioski o dofinansowanie. Starosta również poruszył kwestię 

budowy mostu na rzece Odrze. 

W dalszej części obrad Starosta zwrócił się do radnych z następującą wypowiedzią:  

cyt.: „Szanowni Państwo, ja nie wiem już jak jeszcze bardziej merytorycznie i obrazowo 

miałbym te sesję prowadzić, bo akurat wiem, że niejednokrotnie sami Państwo mówili, 

że powinien skrócić swoje wypowiedzi, bo informuje o wszystkim. Druga strona, dzisiaj dla 

mnie partnerem jest Pan Wójt i Rada Gminy. Oni przyznają środki nie radny, z tego co proszę 

wybaczyć, ale będąc na gdzieś tam na tych spotkaniach to Pan Radny nie zawsze uczestniczy 

w spotkaniach Rady Gminy, reprezentując inne swoje zadania. Ja informuję o podjętych 

działaniach radnych z każdego terenu, z całym szacunkiem do Pana Radnego, tak jak mówię, 

no zawsze informuję o wszystkich tych działaniach, które żeśmy skonsultowali zarówno 

z Przewodniczącym Rady, czy to Gminy Rudnik czy z Panem Wójtem, którego sobie bardzo 

cenię te wszystkie rzeczy po prostu na bieżąco realizujemy. Dziękuję.” 

Radny Tomasz Kusy podczas dyskusji zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady 

o zapisanie powyższej wypowiedzi Starosty w protokole z sesji. 

   

Ad 7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2023 – 2032. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Artur Wierzbicki 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 27 lutego 2023 r., pozytywnie 

zaopiniowali projekty uchwał Rady Powiatu Raciborskiego:  

- w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na 

lata 2023 – 2032,  

- w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2023 rok. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

   Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
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Głosowanie:  

Za:                        22 

Przeciw:                 0  

Wstrzymało się:     0 

 

Rada Powiatu Raciborskiego podjęła Uchwałę XLIX/380/2023 w sprawie dokonania 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2023 – 2032. 

 

Ad 8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian  

w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2023 rok. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

          Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Głosowanie:  

Za:                        22 

Przeciw:                 0  

Wstrzymało się:     0 

 

          Rada Powiatu Raciborskiego podjęła Uchwałę Nr XLIX/381/2023 w sprawie dokonania 

zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2023 rok.   

 

Ad 9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie wyrażenia zgody na 

odpłatne nabycie na rzecz Powiatu Raciborskiego prawa własności części nieruchomości, 

położonej przy ulicy Wiejskiej w Raciborzu. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska poinformowała, że została wprowadzona 

autopoprawka do podstawy prawnej ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami winno być t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 344. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

          Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
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Głosowanie:  

Za:                        22 

Przeciw:                 0  

Wstrzymało się:     0 

 

Rada Powiatu Raciborskiego podjęła Uchwałę Nr XLIX/382/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na odpłatne nabycie na rzecz Powiatu Raciborskiego prawa własności części 

nieruchomości, położonej przy ulicy Wiejskiej w Raciborzu. 

 

Ad 14. Interpelacje i zapytania. 

 

Głos w tym punkcie obrad zabrali: 

- radna Elżbieta Biskup, 

- radny Roman Wałach, 

- Starosta Grzegorz Swoboda, 

- radny Tomasz Kusy, 

- Przewodniczący Rady Adam Wajda, 

- radny Ryszard Frączek, 

- radny Piotr Olender, 

- radny Paweł Płonka, 

- radny Łukasz Mura,  

 

 Radna Elżbieta Biskup złożyła interpelację dotyczącą możliwości zaplanowania 

większej częstotliwości połączeń w godzinach późnopopołudniowych i wieczornych w dni 

robocze komunikacji autobusowej na terenie powiatu raciborskiego w celu dotarcia i powrotu 

m.in. młodzieży z pozaszkolnych zajęć (zał. nr 8). 

 Radna Elżbieta Biskup złożyła zapytanie dotyczące deklaracji Wicestarosty Marka 

Kurpisa przekazania na najbliższym posiedzeniu Zarządu Powiatu Raciborskiego tematu 

zakupu samochodu dla DPS „Złota Jesień” w Raciborzu (zał. nr 9). 

 Radny Roman Wałach zwrócił się z zapytaniem o rozszerzony przegląd obiektu 

mostowego na ulicy Piaskowej w Raciborzu. 

 Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Raciborzu udzieliła odpowiedzi podczas obrad 

sesji. 
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 Radny Roman Wałach złożył interpelację dotyczącą przekazania całości korespondencji 

pomiędzy Starostwem Powiatowym a Urzędem Miasta Racibórz w sprawie remontu 

ul. Pogrzebieńskiej w Raciborzu w ciągu drogi DP3543S, począwszy od 2020 r. do dnia 

dzisiejszego (zał. nr 10).  

 

Salę obrad opuścił radny Franciszek Marcol – liczba radnych 21. 

  

 Radny Roman Wałach złożył interpelację dotyczącą wydłużonego czasu oczekiwania 

na wizytę w poradniach specjalistycznych na ul. Gamowskiej w Raciborzu (zał. nr 11). 

 Radny Tomasz Kusy zapytał czy należy wykazywać w oświadczeniu majątkowym 

działalność majątkową i zasoby majątkowe współmałżonka, w związku z prowadzeniem przez 

współmałżonka działalności gospodarczej. 

 Przewodniczący Rady w odniesieniu do zapytania radnego poprosił pozostałych 

radnych o kierowanie zapytań i wątpliwości związanych ze składaniem oświadczeń 

majątkowych do Wydziału Organizacyjnego. Dodał, że przekazane zapytania zostaną 

skierowanie do odpowiedniego organu w celu uzyskania merytorycznej odpowiedzi. 

 Radny Tomasz Kusy złożył interpelację dotyczącą wykazu umów zawartych w latach 

2014- 2023 pomiędzy spółką handlową Powiatu Raciborskiego Przedsiębiorstwem 

Komunikacji Samochodowej w Raciborzu sp. z o.o. a firmą Eko – Okna S.A (zał. nr 12). 

  

Salę obrad opuściła radna Elżbieta Biskup oraz radny Adrian Plura – liczba radnych 19. 

 

 Radny Ryszard Frączek oraz radny Roman Wałach złożyli interpelację dotyczącą 

udzielania odpowiedzi na składane przez radnych interpelacje (zał. nr 13). 

 Radny Ryszard Frączek złożył interpelację dotyczącą oświadczenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w sprawie Marszałka Stanisława Karczewskiego (zał. nr 14). 

 Radny Ryszard Frączek złożył interpelację dotyczącą organizacji spotkania w dniu 

8 lutego 2023 r. na Zamku Piastowskim w Raciborzu (zał. nr 15). 

 Radny Ryszard Frączek złożył interpelację dotyczącą korzystania z samochodu 

służbowego Starostwa wraz z kierowcą (zał. nr 16). 

 Radny Ryszard Frączek złożył interpelację dotyczącą chęci włączenia się w działania 

związane z realizacją projektu „Adaptacja budynku Słodowni i modernizacji Domu Książęcego 

na centrum turystyczno-historyczne z ekspozycją multimedialną na Zamku Piastowskim 

w Raciborzu (zał. nr 17). 
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 Radny Paweł Płonka zapytał o temat dotyczący rozważenia możliwości wyposażenia 

PKS w Raciborzu w przyczepkę bądź specjalne uchwyty do przewozu rowerów w celu 

uruchomienia połączeń autobusowych dedykowanych rowerzystom. 

 Starosta udzielił odpowiedzi podczas obrad sesji. 

 Radny Łukasz Mura złożył interpelację dotyczącą wykonania dodatkowego 

oznakowania na skrzyżowaniu Tworków – Krzyżanowice – Owsiszcze – Granica Państwa 

(zał. nr 18). 

    

Ad 15. Wystąpienie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

 Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Artur Wierzbicki przekazał, że nie 

zostały zgłoszone żadne wnioski. 

 

Ad 19. Wolne wnioski i informacje. 

 

Głos w tym punkcie obrad zabrali: 

- radny Paweł Płonka, 

- radny Szymon Bolik, 

- radny Łukasz Mura, 

- radny Tomasz Cofała, 

- Przewodniczący Rady Adam Wajda. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że korespondencja wpływająca w okresie 

międzysesyjnym znajduje się do wglądu w Wydziale Organizacyjnym. 

Kolejna sesja Rady Powiatu Raciborskiego odbędzie się 28 marca 2023 r. o godz. 15:00 

w Starostwie Powiatowym w Raciborzu. Zgodnie z przyjętym planem pracy Rady na 2023 r. 

tematem kolejnej sesji będzie: „Bezpieczeństwo mieszkańców Powiatu Raciborskiego – 

sprawozdanie z realizacji zadań służb, inspekcji i straży powiatowych za rok 2022.” 

 

Ad 20.  Zamknięcie obrad 

 

          Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady    

Powiatu Raciborskiego Adam Wajda zakończył XLIX sesję Rady Powiatu Raciborskiego. 
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Podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady XLIX sesji Rady Powiatu 

Raciborskiego o godz. 18:19. 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Przewodniczący Rady 

 

Adam Wajda 

 

  

Protokołowała:  

 

Inspektor   

w Wydziale Organizacyjnym  

Magdalena Kolorz   


